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Protokół nr XIX 

z obrad XIX sesji Rady Gminy Michałowice odbytej w dniu 26 maja 2020 roku w 

siedzibie Urzędu Gminy w Regułach przy ul. Aleja Powstańców Warszawy 1, w trybie 

zdalnym. 

Stan rady – 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. 

Ad. pkt.1 

Przewodnicząca Pani Beata Rycerska powitała wszystkich uczestników sesji w trybie 

zdalnym. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie obecności Radnych 

OBECNY: 15 

NIEOBECNY: 0 

Wyniki imienne:  

OBECNY (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, 

Jarosław Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward 

Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej 

Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

Przewodnicząca Pani Beata Rycerska poinformowała, że w sesji zdalnej będzie uczestniczyć  

15 radnych, w związku z czym rada może podejmować uchwały. 

Pan Jerzy Sierak w imieniu Pani Wójt, zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Osłonowego „Gmina bez smogu” dla 

osób, które ponoszą zwiększone koszty grzewcze lokalu związane z trwałą zmianą systemu 

ogrzewania wysokoemisyjnego na jeden z systemów niskoemisyjnych na lata 2020-2023. 

Za przyjęciem - 15 

Przeciw              - 0 

Wstrzymało się - 0 

Brak głosu         - 0 

Nieobecni           - 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław 

Hirny - Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, 

Adriana Król - Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata 

Rycerska, Anna Wyszomirska 

Wniosek został przyjęty.  
Wobec przyjętego wniosku, porządek obrad sesji przedstawia się następująco: 

1. Sprawy porządkowe. 

2. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy Michałowice. 

3. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Gminy Michałowice. 

4. Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Gminy Michałowice.  

5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zmieniająca Uchwałę Nr XV/202/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 19 

grudnia 2019 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2020-2025, 

2) dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na rok 2020 Gminy Michałowice 

Nr XV/203/2019 z dnia 19 grudnia 2019 r, 

3) określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego, 

4) zmieniająca Uchwałę nr XIV/194/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 4 

grudnia 2019r. w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu pn. „Michałowicki 

program deinstytucjonalizacji systemu wsparcia osób niesamodzielnych”, 

5) uchwalenia „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i 

paliwa gazowe dla obszaru Gminy Michałowice do 2034 roku. Aktualizacja”, 



 2 

6) zmieniająca uchwałę Nr XIII/170/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 

października 2019 r. w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy i nadania 

jej statutu, 

7) zmieniająca Uchwałę Nr VI/64/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 marca 

2019 r. w sprawie zasad i trybu przyznawania, wstrzymywania i cofania 

stypendiów sportowych, 

8) zmieniająca uchwałę Nr XXXVI/455/2018 Rady Gminy Michałowice z dnia 4 

października 2018 r. w sprawie wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Michałowice w latach 2019- 2023, 

9) przekazania projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

na terenie Gminy Michałowice do organu regulacyjnego, 

10) zasad udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Michałowice dotyczącej 

zakupu systemu deszczowego do zatrzymania i wykorzystania wód opadowych 

w ramach programu „Wodołapacz”, 

11) wyrażenia zgody na zawarcie Porozumień Partnerskich w sprawie budowy dróg 

rowerowych w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych w 

Warszawskim Obszarze Funkcjonalnym przeznaczonego do dofinansowania ze 

środków Unii Europejskiej w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Mazowieckiego 2014-2020, 

12) wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres 15 lat części działki 

ewidencyjnej nr 58/5, położonej w obrębie ewidencyjnym Komorów-Wieś, w 

gminie Michałowice, 

13) nadania nazw ulicom położonym na terenie gminy Michałowice, 

14) nadania nazwy skwerowi położonemu w Komorowie, 

15) nadania nazwy drodze położonej w Regułach, 

16) rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Michałowice. 

6. Stanowisko Rady Gminy Michałowice w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji 

Rady Gminy na 2020 r. 

7. Stanowisko Rady Gminy Michałowice w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności 

Komisji Rady Gminy za 2019 rok. 

8. Sprawozdanie z międzysesyjnej działalności Wójta Gminy za okres od 01.10.2019 r. – 

31.01.2020 r.   

9. Sprawozdanie Wójta z realizacji uchwał podjętych na XII, XIII, XIV, XV sesji kadencji 

2018-2023.  

10. Informacje i komunikaty Wójta Gminy.  

11. Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady. 

12. Sprawy wniesione. 

Przystąpiono do głosownia za przyjęciem porządku obrad. 

Za przyjęciem   - 15 

Przeciw              -  0 

Wstrzymało się -  0 

Brak głosu         -  0 

Nieobecni           -  0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław 

Hirny - Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, 

Adriana Król - Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata 

Rycerska, Anna Wyszomirska 

Porządek obrad XIX sesji został przyjęty. 

Ad. pkt 2 
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Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt protokołu z XII sesji Rady Gminy był 

wyłożony do wglądu w biurze rady oraz przesłany radnym drogą mailową. Zapytała o uwagi 

do treści. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania za przyjęciem protokołu z XII sesji 

Rady Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem   - 15 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław 

Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, 

Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata 

Rycerska, Anna Wyszomirska 

Rada Gminy Michałowice przyjęła protokół z XII sesji Rady Gminy. 

Ad. pkt 3 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt protokołu z XIII sesji Rady Gminy był 

wyłożony do wglądu w biurze rady oraz przesłany radnym drogą mailową. Zapytała o uwagi 

do treści. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania za przyjęciem protokołu z XIII sesji 

Rady Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem   - 15 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław 

Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, 

Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata 

Rycerska, Anna Wyszomirska 

Rada Gminy Michałowice przyjęła protokół z XIII sesji Rady Gminy. 

Ad. pkt 4 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt protokołu z XIV sesji Rady Gminy był 

wyłożony do wglądu w biurze rady oraz przesłany radnym drogą mailową. Zapytała o uwagi 

do treści. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania za przyjęciem protokołu z XIV sesji 

Rady Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem   - 15 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław 

Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, 

Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata 

Rycerska, Anna Wyszomirska 

Rada Gminy Michałowice przyjęła protokół z XIV sesji Rady Gminy. 
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Pani Anna Kamińska zwróciła uwagę na fakt, że Przewodnicząca Rady nie dała szansy na 

zabranie głosu przez Radnych w kwestii porządku obrad.  

Pani Beata Rycerska wyjaśniła, że zadała pytanie, czy są uwagi do porządku obrad. W 

związku z ich brakiem, przeszła do głosowania.  

Ad. pkt 5.1 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę Nr 

XV/202/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 2020-2025. 

Pani Wójt omówiła poszczególne załączniki. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i 

Przestrzennej poinformował, że opinia komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 

głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Pani Magdalena Bronisz wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poinformowała, 

że opinia komisji była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę Nr XV/202/2019 Rady Gminy Michałowice z 

dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2020-2025. 

Za przyjęciem   -   14 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   1 

Nieobecni           -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (14) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Anna 

Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (1) Elżbieta Biczyk 

Uchwała Nr XIX/229/2020 stanowi załącznik do protokołu 

Pani Elżbieta Biczyk zaznaczyła, że chciała zabrać głos w sprawach porządkowych, ale nie 

miała takiej możliwości, ze względu na brak połączenia się. Wyraziła swoją opinię na temat 

zwoływania sesji w Dniu Matki, twierdząc, że jest to niestosowne. Zwracając się do 

Przewodniczącej Beaty Rycerskiej, zapytała co było powodem zwołania sesji w takim dniu, 

czy był jakiś przymus, czy to złośliwość. 

Pani Beata Rycerska odpowiedziała, że nie kierowała się żadną złośliwością, ani nie 

zwoływała sesji pod przymusem. Korzystając z okazji złożyła życzenia wszystkim matkom.    

Ad. pkt 5.2 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie dokonania zmian w 

Uchwale Budżetowej na rok 2020 Gminy Michałowice Nr XV/203/2019 z dnia 19 

grudnia 2019r. 

Pani Wójt omówiła poszczególne załączniki. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i 

Przestrzennej poinformował, że opinia komisji była pozytywna: „za” 5 głosów, „przeciw” 0 

głosów, „wstrzymało się” 2 głosy. 
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Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Pani Magdalena Bronisz wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poinformowała, 

że opinia komisji była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Pani Elżbieta Biczyk poprosiła o wyjaśnienie zwiększenia na zakup usług remontowych 

trzech pozycji w zał. nr 2, dział 600 i dział 750. 

Pani Wójt wyjaśniła, że kwota 1.050.000,00 zł zostanie przeznaczona na remont nawierzchni 

w ul. Reja w Granicy, 2.450.000,00 zł na remont zbiornika retencyjnego w Komorowie, 

kwota 50.000,00 zł na prace konserwatorskie i remontowe w budynku Urzędu Gminy.  

Pani Adriana Król – Popiel zapytała o zał. nr 3, działu 801, § 6050. Zauważyła, że została 

wyzerowana pozycja „Szkoła w Michałowicach - przebudowa Sali gimnastycznej”. Następnie 

zapytała, czy w zadaniu „Przebudowa wraz z rozbudową Sali gimnastycznej przy szkole 

Podstawowej w Michałowicach” kwota 1.700.000,00 zł będzie przeznaczona na budowę 

windy i zaplecza sanitarnego. Wspomniała kwotę 7.000.000,00 zł, którą podał Pan Jerzy 

Sierak z przeznaczeniem na rozbudowę sali gimnastycznej. Poprosiła o wyjaśnienie, kiedy 

zostanie zorganizowany przetarg i co konkretnie będzie realizowane za kwotę 1.700.000,00 

zł, skoro koszt przebudowy Sali gimnastycznej będzie wynosił ok 7.000.000,00 zł.  

Pani Wójt wyjaśniła, że kwota 1.700.000,00 zł przeznaczona będzie na remont zaplecza 

sanitarnego wraz z montażem windy. Jest już pozwolenie na budowę oraz pozwolenie na 

rozbudowę hali sportowej. Dodała, że oba zadania są zgłoszone do dofinansowania i przetarg 

zostanie ogłoszony w momencie rozstrzygnięcia konkursu na dofinansowanie. 

Najprawdopodobniej nastąpi to w czerwcu br.  

Pani Elżbieta Biczyk odwołując się do odpowiedzi Pani Wójt, na temat usług remontowych 

w Urzędzie Gminy, poprosiła o uściślenie.     

Pani Wójt odpowiedziała, że w budynku Urzędu będą instalowane klimatyzatory, w 

pomieszczeniach w których jeszcze ich nie ma. Są to pomieszczenia zajmowane przez 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej oraz Referat Gospodarki Komunalnej.  

Pani Elżbieta Biczyk zapytała o kwotę 17.965,96 zł z zadnia „Promocja jednostek 

Samorządu Terytorialnego”, dlaczego kwota została dodana do zadania.  

Pani Wójt zwróciła uwagę, że wszystkie wartości szczegółowo są omówione w objaśnieniu 

do projektu uchwały, po czym poinformowała, że zwiększenie wydatków o kwotę 17.965,96 

zł jest przeznaczone na utrzymanie projektu dotyczącego zdrowego trybu życia, poprzez 

budowę otwartych stref rekreacji. 

Pani Elżbieta Biczyk zapytała o pozycję z zał. 3 dział 6050 pn. „Budowa drogi ul. 

Wspólnoty Wiejskiej wraz z odwodnieniem w Sokołowie”. Dopytała, ile Gmina zapłaciła za 

wykup rowu wzdłuż ul. Wspólnoty Wiejskiej, który był konieczny do zrealizowania 

inwestycji.   

Pani Wójt poinformowała, że gmina nabyła 911 m², przy cenie 220 zł za m², co daje kwotę 

200.420,00 zł. 

Pani Elżbieta Biczyk zapytała, co mieści się w kwocie 10.000,00 zł na bieżące przeglądy i 

ekspertyzy w budynkach świetlic.  

Pani Wójt wyjaśniła, że kwota dotyczy corocznych przeglądów. 

Pan Jerzy Sierak uzupełniając wypowiedź poinformował, że co roku należy wykonać 

obowiązkowe przeglądy obiektów, co wynika z przepisów prawa budowlanego.  

Pani Adriana Król - Popiel zapytała o zwiększenie o kwotę 100.000,00 zł zadania pn. 

„Szkoła w Michałowicach - modernizacja obiektów szkolnych”. Co będzie zmieniane w 

obiekcie i kiedy.  
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Pani Wójt wyjaśniła, że kwota jest przeznaczona na realizację prac związanych z 

przeglądami rocznymi, prace będą prowadzone w okresie wakacyjnym.  

Pani Adriana Król - Popiel wracając do zadania pn. „Przebudowa wraz z rozbudową Sali 

gimnastycznej przy Szkole Podstawowej w Michałowicach” zapytała, czy w bieżącym roku 

rozpocznie się rozbudowa sali.  

Pani Wójt wyjaśniła, że decyzja będzie podjęta w momencie otrzymania informacji, czy 

gmina dostanie dofinansowanie na realizację inwestycji.  

Pani Adriana Król – Popiel zapytała, co w momencie gdy gmina takiego dofinansowania 

nie otrzyma.   

Pani Wójt wyjaśniła, że są zabezpieczone środki, a decyzje będą podejmowane w momencie 

otrzymania decyzji o dofinansowaniu.   

Pani Adriana Król – Popiel dopytała, kiedy będzie podjęta decyzja o dofinansowaniu. 

Pani Wójt wyjaśniła, że najprawdopodobniej w czerwcu br.  

Pani Anna Kamińska nawiązując do wypowiedzi Pani Wójt, dotyczącej kwestii 

dofinansowania dwóch zadań przy omawianiu inwestycji pn. „Przebudowa wraz z rozbudową 

Sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej w Michałowicach”, zapytała o jakich zadaniach 

jest mowa.  

Pani Wójt doprecyzowała, że zadanie jest jedno, natomiast jest podzielone na dwa etapy. 

Pani Anna Kamińska zapytała, czy dobrze rozumie, że gmina występowała o 

dofinansowanie na każdy z tych etapów osobno.  

Pani Wójt poinformowała, że gmina występowała o dofinansowanie na całość zadania.  

Pani Agnieszka Paradowska nawiązując do rocznych przeglądów budynków - w tym 

świetlic - zapytała, czemu przeglądy zdrożały.  

Pani Wójt poinformowała, że w ubiegłym roku za przeglądy gmina zapłaciła 6.000,00 zł.  

Pani Elżbieta Biczyk zapytała, na co będzie przeznaczona kwota 979.000,00 zł z działu 921, 

o którą zostały zwiększone wydatki w pozycji „domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby”.  

Pani Wójt poinformowała, że kwota jest związana z rozbudową świetlicy w Pęcicach 

Małych. 

Pani Anna Wyszomirska zwróciła uwagę, że na zadanie pn. „Rozbudowa i przebudowa 

świetlicy wiejskiej w Pęcicach Małych” jest zapisana również kwota 1.350.000,00 zł w innej 

rubryce. Zapytała, dlaczego kwoty dotyczące świetlicy, zapisane są w dwóch pozycjach, i czy 

chodzi o jeden obiekt, czy o dwa różne. 

Pani Anna Jankowska szczegółowo wyjaśniła zapisy odnoszące się do omawianej 

inwestycji.  

Pani Anna Wyszomirska zapytała, czy jest potrzeba rozbudowy świetlic w innych 

miejscowościach.   

Pani Wójt poinformowała, że na chwilę obecną, będzie rozbudowywana tylko świetlica w 

Pęcicach Małych, zgodnie z wnioskami mieszkańców w tej sprawie. Mieszkańcy innych 

miejscowości nie wnioskowali o rozbudowę świetlic.  

Pani Anna Kamińska zapytała, z jakiego programu gmina wystąpiła o dofinansowanie na 

rozbudowę sali gimnastycznej w Szkole w Michałowicach.  

Pani Wójt wyjaśniła, że Gmina wystąpiła o dofinansowanie z programu „Sportowa Polska”. 

Pani Elżbieta Biczyk zapytała, czy są zaplanowane jakieś prace związane ze świetlicą w 

Pęcicach.  

Pani Wójt odpowiedziała, że w Pęcicach nie ma świetlicy, ale istnieją plany, aby taka 

świetlica powstała.  

Pani Elżbieta Biczyk zapytała, jak należy nazywać budynek w Pęcicach, w którym odbywają 

się zebrania sołeckie.  
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Pani Wójt stwierdziła, że faktycznie w Pęcicach jest szkoła, która została przebudowana na 

potrzeby świetlicy, budynek jest w złym stanie i nie będzie rozbudowywany. Dodała, że 

będzie powstawał nowy budynek. 

Pani Elżbieta Biczyk zapytała, kiedy budynek powstanie.  

Pani Wójt odpowiedziała, że na tą chwilę nie potrafi udzielić odpowiedzi, budynek jest 

projektowany.  

Pani Elżbieta Biczyk zapytała, czy zadanie z zał. 3, dział 010, §6050 pn. „Budowa sieci 

kanalizacyjnej w dz. 458/1 Boczna od Polnej w Nowej Wsi wraz z przebudową gazu” dotyczy 

uliczki przy numerze 15.  

Pani Wójt odpowiedziała, że z tego co pamięta, działka znajduje się bliżej nr 20 niż 15.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie dokonania zmian w 

Uchwale Budżetowej na rok 2020 Gminy Michałowice Nr XV/203/2019 z dnia 19 

grudnia 2019 r. 

Za przyjęciem   -  13 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   1 

Nieobecni           -   1 

Wyniki imienne:  

ZA (13) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław 

Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, 

Adriana Król-Popiel, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (1) Agnieszka Paradowska 

NIEOBECNI (1) Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr XIX/230/2020 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.3 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o 

wypłatę dodatku energetycznego. 

Pani Wójt poinformowała, że wprowadzony do projektu uchwały ustęp 2, nałożył na Radę 

Gminy, obowiązek określenia w drodze uchwały, wzoru wniosku o wypłatę dodatku 

energetycznego.  

Pani Magdalena Bronisz wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poinformowała, 

że opinia komisji była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego. 

Za przyjęciem   -  13 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   1 

Nieobecni           -   1 

Wyniki imienne:  

ZA (13) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław 

Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, 

Adriana Król-Popiel, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (1) Agnieszka Paradowska 

NIEOBECNI (1) Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr XIX/231/2020 stanowi załącznik do protokołu. 

Pani Beata Rycerska zarządziła 10 minutową przerwę.  

Ad. pkt 5.4 
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Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę nr 

XIV/194/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 4 grudnia 2019r. w sprawie 

zatwierdzenia do realizacji projektu pn. „Michałowicki program deinstytucjonalizacji 

systemu wsparcia osób niesamodzielnych”. 

Pani Wójt wyjaśniła, że projekt uchwały zmienia okres realizacji zadania, na okres od 

01.01.2020 r. do 31.12.2021 r. Zmiana jest związana z podpisaniem umowy na 

dofinansowanie projektu.  

Następnie wniosła autopoprawkę podstawy prawnej polegającą na zamianie (Dz. U. z 2019r., 

poz. 506 z późn. zm.) na (Dz. U. z 2020 r. poz. 713). 

Pani Magdalena Bronisz wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poinformowała, 

że opinia komisji była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Wobec barku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę nr XIV/194/2019 Rady Gminy Michałowice z 

dnia 4 grudnia 2019r. w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu pn. „Michałowicki 

program deinstytucjonalizacji systemu wsparcia osób niesamodzielnych” z 

autopoprawką.  

Za przyjęciem   -  14 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   1 

Wyniki imienne:  

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław 

Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, 

Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr XIX/232/2020 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.5 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia „Założeń do 

planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla obszaru Gminy 

Michałowice do 2034 roku. Aktualizacja”. 

Pani Wójt poinformowała, że aktualizacja planu jest obowiązkowa. Plan został uzgodniony z 

Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska, Mazowieckim Wojewódzkim Inspektorem 

Sanitarnym oraz zaopiniowany w Urzędzie Marszałkowskim. Poddany został również 

konsultacjom społecznym, podczas których nie wpłynął żaden wniosek.  

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i 

Przestrzennej poinformował, że opinia komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 

głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie uchwalenia „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe dla obszaru Gminy Michałowice do 2034 roku. 

Aktualizacja”. 

Za przyjęciem   -  14 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   1 

Wyniki imienne:  
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ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław 

Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, 

Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr XIX/233/2020 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.6 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr 

XIII/170/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 października 2019 r. w sprawie 

powołania Młodzieżowej Rady Gminy i nadania jej statutu. 

Pani Wójt poinformowała, że w związku ze wskazaniami nadzoru prawnego Wojewody 

Mazowieckiego, nastąpiła zmiana treści załączników do statutu Młodzieżowej Rady Gminy.  

Następnie wniosła autopoprawkę podstawy prawnej polegającą na zamianie (Dz. U. z 2019r., 

poz. 506 z późn. zm.) na (Dz. U. z 2020 r. poz. 713).  

Pani Magdalena Bronisz wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poinformowała, 

że opinia komisji była pozytywna: „za” – 6 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 

0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr XIII/170/2019 Rady Gminy Michałowice z 

dnia 28 października 2019 r. w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy i nadania 

jej statutu z autopoprawką. 

Za przyjęciem   -  14 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   1 

Wyniki imienne:  

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław 

Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, 

Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr XIX/234/2020 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.7 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę Nr 

VI/64/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 marca 2019 r. w sprawie zasad i trybu 

przyznawania, wstrzymywania i cofania stypendiów sportowych. 

Pani Wójt poinformowała, że projekt uchwały usuwa zapis z § 4 ust. 7 i w konsekwencji § 5 

ust. 1 pkt 3.  

Następnie wniosła autopoprawkę podstawy prawnej polegającą na zamianie (Dz. U. z 2019r., 

poz. 506 z późn. zm.) na (Dz. U. z 2020 r. poz. 713).  

Pani Magdalena Bronisz wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poinformowała, 

że opinia komisji była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie mieniająca Uchwałę Nr VI/64/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 

28 marca 2019 r. w sprawie zasad i trybu przyznawania, wstrzymywania i cofania 

stypendiów sportowych z autopoprawką. 

Za przyjęciem   -  14 

Przeciw              -   0 
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Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   1 

Wyniki imienne:  

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław 

Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, 

Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr XIX/235/2020 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.8 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr 

XXXVI/455/2018 Rady Gminy Michałowice z dnia 4 października 2018 r. w sprawie 

wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Michałowice 

w latach 2019- 2023. 

Pani Wójt wyjaśniła, że w zał. nr 3 ulegają zmianie nakłady finansowe na remonty i wydatki 

inwestycyjne w poszczególnych budynkach mieszkalnych, będących w zasobie Gminy. 

Zmiany wprowadzono na podstawie kosztów, które zostały poniesione w 2019 roku, oraz 

kosztorysów inwestorskich.  

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i 

Przestrzennej poinformował, że opinia komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 

głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pani Elżbieta Biczyk zapytała, co będzie wykonywane, w ramach kwot zapisanych na 

kolejne lata, w budynku z poz. 12 przy ul. Kamelskiego 11 w Nowej Wsi.   

Pani Wójt wyjaśniła, że zakres remontów, będzie wynikał z przeprowadzonych przeglądów.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr 

XXXVI/455/2018 Rady Gminy Michałowice z dnia 4 października 2018 r. w sprawie 

wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Michałowice 

w latach 2019- 2023. 

Za przyjęciem   -  14 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   1 

Wyniki imienne:  

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław 

Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, 

Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr XIX/236/2020 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.9 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie przekazania projektu 

Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Michałowice 

do organu regulacyjnego. 

Pani Wójt poinformowała, że obowiązujący regulamin jest z 2008 r. zatem przyjęcie nowego 

regulaminu jest związane z dostosowaniem aktu prawa miejscowego do obowiązujących 

obecnie przepisów.   
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Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i 

Przestrzennej poinformował, że opinia komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 

głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie przekazania projektu Regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Michałowice do organu regulacyjnego. 

Za przyjęciem   -  14 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   1 

Wyniki imienne:  

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław 

Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, 

Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr XIX/237/2020 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.10 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji 

celowej z budżetu Gminy Michałowice dotyczącej zakupu systemu deszczowego do 

zatrzymania i wykorzystania wód opadowych w ramach programu „Wodołapacz”. 

Pani Wójt poinformowała, że projekt uchwały dotyczy zbierania i magazynowania wody 

deszczowej. Z dotacji może skorzystać osoba fizyczna, nie prowadząca działalności 

gospodarczej. Następnie obszernie wyjaśniła kwestię, kogo zalicza się do osób fizycznych nie 

prowadzących działalności. Dodała, że maksymalna kwota dotacji wynosi 900 zł na 

maksymalnie 6 fabrycznie nowych elementów.   

Następnie przedstawiała autopoprawkę w formie pisemnej do złącznika projektu uchwały, 

która stanowi załącznik do protokołu.  

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 8 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Pani Magdalena Bronisz wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poinformowała, 

że opinia komisji była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Pani Joanna Chilarska zapytała, czy jako dowód zakupu, należy przedstawić zwykły 

paragon, czy musi być faktura imienna.   

Pani Wójt odpowiedziała, że dotacja jest udzielana na podstawie imiennej faktury.  

Pani Anna Kamińska zapytała, czy dobrze zrozumiała, że osoba fizyczna prowadząca 

działalność, może starać się o dopłatę.   

Pani Wójt odpowiedziała, że zapis regulaminu jest precyzyjny i wynika z niego, że z dotacji 

może korzystać osoba fizyczna nie prowadząca działalności gospodarczej. Powracając do 

swojej wypowiedzi wytłumaczyła, że nie każde działanie, nawet podczas prowadzenia 

działalności gospodarczej, jest związane z funkcją komercyjną i jej prowadzeniem. Nawet 

domy, w których prowadzona jest działalność gospodarcza, pełnią głównie rolę mieszkalną. 

Należy rozgraniczyć sferę mieszkalną od gospodarczej.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji 

celowej z budżetu Gminy Michałowice dotyczącej zakupu systemu deszczowego do 

zatrzymania i wykorzystania wód opadowych w ramach programu „Wodołapacz” z 

autopoprawką.  
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Za przyjęciem   -  14 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   1 

Wyniki imienne:  

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław 

Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, 

Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr XIX/238/2020 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.11 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie Porozumień Partnerskich w sprawie budowy dróg rowerowych w ramach 

Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych w Warszawskim Obszarze Funkcjonalnym 

przeznaczonego do dofinansowania ze środków Unii Europejskiej w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego 2014-2020. 

Pani Wójt poinformowała, że gmina planuje złożyć wniosek o dotację w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020 w 

zakresie Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Warszawskiego Obszaru Funkcjonalnego. 

Następnie wniosła autopoprawkę podstawy prawnej polegającą na zamianie (Dz. U. z 2019r., 

poz. 506 z późn. zm.) na (Dz. U. z 2020 r. poz. 713).  

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i 

Przestrzennej poinformował, że opinia komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 

głosów, „wstrzymało się” 2 głosy. 

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Pani Agnieszka Paradowska zapytała, czy planowana ścieżka rowerowa, będzie się 

znajdować od ul. Zielonej do Al. Powstańców. 

Pani Wójt odpowiedziała, że tak.  

Pani Agnieszka Paradowska zapytała, czy gmina jest w posiadaniu wszystkich gruntów w 

miejscu planowanej ścieżki, czy musi jakieś grunty jeszcze pozyskać.  

Pani Wójt odpowiedziała, że ścieżka jest planowana na terenie należącym do gminy.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie Porozumień Partnerskich w sprawie budowy dróg rowerowych w ramach 

Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych w Warszawskim Obszarze Funkcjonalnym 

przeznaczonego do dofinansowania ze środków Unii Europejskiej w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego 2014-2020 z 

autopoprawką.  

Za przyjęciem   -  14 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   1 

Wyniki imienne:  

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław 

Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, 
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Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr XIX/239/2020 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.12 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

oddanie w dzierżawę na okres 15 lat części działki ewidencyjnej nr 58/5, położonej w 

obrębie ewidencyjnym Komorów-Wieś, w gminie Michałowice. 

Pani Wójt poinformowała, że dzierżawca, który prowadzi klub tenisowy i korzysta z 

przedmiotowej działki, zwrócił się z wnioskiem o przedłużenie umowy na kolejne 15 lat. Po 

dyskusji na komisjach, a także prezentacji dotychczasowych działań i planów dzierżawcy 

poinformowała, że zadecydowała o skróceniu okresu dzierżawy do lat 10. Dodała, że z klubu 

regularnie korzysta ok 200 dzieci i blisko 200 dorosłych, natomiast osób uczęszczających 

nieregularnie jest dwukrotnie więcej. Zaznaczyła, że przed podpisaniem umowy z dzierżawcą 

będzie negocjowana cena dzierżawy oraz (w miarę możliwości) uwzględnione zostaną 

postulaty mieszkańców.   

Następnie Pani Wójt wniosła autopoprawki: w tytule projektu uchwały, § 1 oraz tytule 

uzasadnienia polegającą na zmianie wyrażenia „oddanie w dzierżawę na okres 15 lat” na 

wyrażenie  „oddanie w dzierżawę na okres 10 lat”. Po czym wniosła autopoprawkę podstawy 

prawnej polegającą na zamianie (Dz. U. z 2019r., poz. 506 z późn. zm.) na (Dz. U. z 2020 r. 

poz. 713). 

Pan Jarosław Hirny – Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i 

Przestrzennej poinformował, że komisja przyjęła opinię, która rekomendowała dyskusję o 

dalszym wyrażeniu zgody na dzierżawę, po przedstawieniu przez inwestora planów 

inwestycyjnych, dotyczących omawianej działki. I tak sformułowana opinia została przyjęta: 

„za” – 7 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów. 

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 5 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 3 

głosy. 

Pani Beata Rycerska odczytała pisma, które wpłynęły do Rady Gminy dotyczące 

omawianego projektu uchwały. Pierwsze z nich, to postulat od mieszkańców w sprawie 

ograniczenia działalności Klubu Tenisowego. Drugie pismo to prośba mieszkańca do Pani 

Wójt o wstrzymanie podjęcia przedmiotowej uchwały oraz prośba o spotkanie w tej sprawie.  

Pani Anna Kamińska nawiązując do odczytanej przez radnego Jarosława Hirnego – Budkę 

opinii Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej, zaznaczyła, że Komisja warunkowała 

swoją opinię otrzymaniem planu inwestycyjnego. Poinformowała, że wysłuchała i zapoznała 

się z prezentacją, dotyczącą tego planu, jednak nie zauważała w niej konkretnych planów 

inwestycyjnych. Na dzień dzisiejszy, nie wiadomo w co dzierżawca chce zainwestować. 

Dodała, że warunek przedstawienia planów inwestycyjnych nie została spełniony.  

Pani Anna Wyszomirska zwracając się do Przewodniczącej Komisji Budżetów i Finansów, 

poprosiła o streszczenie wystąpienia dzierżawcy.  

Pani Joanna Kowalczyk wyjaśniła, że dzierżawca poinformował, że nie ma w planach 

budowania czegoś nowego. Zaznaczył, że budynek i hale tenisowe używane są już przez długi 

okres i ma zamiar w nie zainwestować, aby utrzymać je w dobrym stanie. Dzierżawca nie 

przedstawił konkretnych działań i kwot, jedynie nakłady odtworzeniowe na utrzymanie 

obiektu.  

Pani Anna Wyszomirska zapytała, jaki jest plan zagospodarowania przestrzennego dla 

omawianej działki, czy są w nim wpisane usługi.   

Pani Wójt wyjaśniła, że w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego są wpisane 

usługi, związane z utrzymaniem urządzeń technicznych. 
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Pani Anna Wyszomirska zapytała, jak zostały powiązane sprawy wnoszone przez 

mieszkańców, skoro w planie nie ma wpisanych usług powodujących hałas.  

Pani Wójt wyjaśniła, że plan, obejmujący obszar kortów tenisowych, został uchwalony w 

2002 r. Umowa z dzierżawcą została podpisana w 2006 r., zatem plan z zapisem usługi   

infrastruktury technicznej już wtedy istniał, i nie przeszkadzało to w podpisaniu umowy. 

Dodała, że znajdująca się tam infrastruktura techniczna, która towarzyszy stacji uzdatniania 

wody nie jest „infrastrukturą cichą”. Stwierdziła, że nie widzi powodów do wypowiedzenia 

umowy dzierżawy. Rozumie postulaty i prośby mieszkańców, ale jednocześnie nie wyobraża 

sobie, aby korty w Komorowie przestały istnieć, ponieważ funkcja sportowa, wpływa na 

jakość życia mieszkańców.  

Pani Anna Wyszomirska zauważyła, że umowa ma zostać przedłużona, a taka działalność 

nie zgadza się z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego. Zastanawiała się, 

czy działanie jest zgodne z prawem. Wspomniała, że na Komisji Gospodarki Komunalnej i 

Przestrzennej głosowany był projekt uchwały z warunkiem przedstawienia przez dzierżawcę 

planów inwestycyjnych, jednak takie plany nie zostały przedstawione. Stwierdziła, że była 

głosowana inna uchwała.  

Pani Beata Rycerska poinformowała, że projekt uchwały na Komisji Gospodarki 

Komunalnej i Przestrzennej, był dokładnie taki sam jak przedstawiony na bieżącej sesji.   

Pan Jarosław Hirny - Budka poinformował, że treść uchwały procedowanej na Komisji 

Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej była identyczna z treścią projektu uchwały, 

procedowanym podczas bieżącej sesji. Jedyną różnicą jest autopoprawka wniesiona przez 

Panią Wójt, dotycząca okresu dzierżawy. Komisja przyjęła inną opinię, o wcześniej 

przedstawionej treści, a wniosek o przedstawienie przez dzierżawcę planów inwestycyjnych, 

który był sformułowany w opinii, został zrealizowany na posiedzeniu Komisji Budżetu i 

Finansów.   

Pani Wójt wyjaśniła, że uwagi mieszkańców do działalności kortów, nie są regulowane tą 

uchwałą, natomiast mogą być uregulowane w umowie z dzierżawcą. Co do uwagi w zakresie 

planów inwestycji, zaznaczyła, że dzierżawca zwrócił się z wnioskiem o wcześniejsze 

podpisanie umowy, ze względu na fakt, że jest to ostatni rok umowy, co oznacza, że nie jest w 

stanie przewidzieć co będzie dalej, a tym samym, nie może zawrzeć umów z pracownikami. 

Zaznaczyła, że dzierżawca oprócz planowanych remontów, ma w zamiarze podjęcie rozmów 

z ewentualnymi podmiotami, które mogłyby prowadzić w budynku działalność 

gastronomiczną oraz działalność związaną z kulturą fizyczną. Zarówno jedna i druga 

działalność wymaga inwestycji. Zwróciła uwagę na fakt, że dzierżawca nieodpłatnie 

udostępnia miejsce Seniorom na prowadzenie zajęć rehabilitacyjnych oraz Przedszkolu i 

Szkole Sióstr z Komorowa na prowadzenie zajęć z dziećmi. 

Pani Anna Wyszomirska zapytała, jak Urząd odniesie się do rozbieżności między zapisami 

w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego dotyczącym usług, a tym jakie 

usługi są faktycznie świadczone.  

Pani Wójt wyjaśniła, że miejscowy plan mówi o tym, co w danym miejscu może powstać, 

natomiast omawiany budynek już istnieje, i graniczy ze strefą rekreacji w odległości ok 10 m.  

Pani Agnieszka Paradowska zapytała, czy dzierżawca wystąpił do Urzędu z propozycją 

odkupienia od Gminy tego terenu.     

Pani Wójt odpowiedziała, że dzierżawca nie występował z takim wnioskiem.  

Pani Agnieszka Paradowska stwierdziła, że gmina powinna wyjść z propozycją odkupienia 

przez dzierżawcę terenu. Zaznaczyła, że radny Edward Kozłowski, często zadaje pytania 

odnoszące się do możliwości odkupienia przez dzierżawców działek. 

Pani Wójt poinformowała, że działka jest terenem publicznym, gmina nie ma w zamiarze 

sprzedawać działki, i składać takiej propozycji. 
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Pan Edward Kozłowski wyjaśnił, że wnioski składane przez niego, dotyczyły ogródków 

przydziałowych. Przedstawił swoje wyliczenia dotyczące dzierżawy, z których wynika, że 

przez 15 lat dzierżawca zapłacił gminie kwotę wysokości ok. 250.000,00 zł. Okres 10 letni 

pozwoli na zgromadzanie mniej więcej takich samych wpływów, zakładając że kwota za 

dzierżawę ulegnie powiększeniu. Zaznaczył, że popiera pomysł skrócenia okresu dzierżawy 

do 10 lat. 

Pani Agnieszka Paradowska stwierdziła, że to co budzi największe wątpliwości, to okres na 

jaki teren jest wydzierżawiany. Dodała, że okres dzierżawy powinien być zawierany na 

znacznie krótszy czas, np. trzech lat, jak to bywa w większości przypadków dzierżawienia 

terenów. 

Pani Beata Rycerska stwierdziła, że dzierżawa na ogródek przydomowy, różni się od 

dzierżawienia omawianego terenu. Zwróciła uwagę na fakt, że z kortów tenisowych korzysta 

wielu mieszkańców.  

Pani Joanna Kowalczyk zauważyła, że dzierżawca na omawianym terenie zainwestował już 

dużo. Jeśli doszłoby do zmiany dzierżawcy terenu, gmina musiałaby dotychczasowemu 

dzierżawcy zapłacić za poniesiony wkład finansowy.  

Pani Magdalena Bronisz zaznaczyła, że należy zrozumieć specyfikę działalności 

prowadzonej na omawianym terenie. Zaznaczyła, że należy wziąć pod uwagę fakt 

odbywających się w Klubie szkoleń zawodników, którzy często odnoszą życiowe sukcesy. 

Dodała, że więcej jest zwolenników, niż przeciwników tego miejsca.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

oddanie w dzierżawę na okres 10 lat części działki ewidencyjnej nr 58/5, położonej w 

obrębie ewidencyjnym Komorów-Wieś, w gminie Michałowice z autopoprawkami. 

Za przyjęciem   -   8 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   6 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   1 

Wyniki imienne:  

ZA (8) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna 

Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska 

WSTRZYMAŁO SIĘ (6) Elżbieta Biczyk, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-

Popiel, Agnieszka Paradowska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr XIX/240/2020 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.13 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie nadania nazw ulicom 

położonym na terenie gminy Michałowice. 

Pani Wójt poinformowała, że nazwy ul. Modra w Opaczy Kolonia, oraz ul. Wierzbowa w 

Michałowicach Osiedlu, zostały zaproponowane przez mieszkańców i zaakceptowane przez 

Sołtysa Sołectwa Opacz – Kolonia oraz przez Przewodniczącą Zarządu Osiedla Michałowice.  

Następnie wniosła autopoprawkę podstawy prawnej, polegającą na zamianie (Dz. U. z 2019r., 

poz. 506 z późn. zm.) na (Dz. U. z 2020 r. poz. 713).  

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i 

Przestrzennej poinformował, że opinia komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 

głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie nadania nazw ulicom położonym na terenie gminy Michałowice z 

autopoprawką. 

Za przyjęciem   -  14 
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Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   1 

Wyniki imienne:  

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław 

Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, 

Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr XIX/241/2020 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.14 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie nadania nazwy skwerowi 

położonemu w Komorowie. 

Pani Wójt poinformowała, że o nadanie nazwy „Skwer Wojciecha Młynarskiego” wniosło 

Towarzystwo Przyjaciół Miasta Ogrodu Komorów - Komorowianie wraz z Przewodniczącym 

Zarządu Osiedla Komorów. Starosta w imieniu Skarbu Państwa oraz PKP S.A wyraził zgodę, 

na nadanie takiej nazwy skwerowi.  

Następnie wniosła autopoprawkę podstawy prawnej, polegającą na zamianie (Dz. U. z 2019r., 

poz. 506 z późn. zm.) na (Dz. U. z 2020 r. poz. 713).  

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i 

Przestrzennej poinformował, że opinia komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 

głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie nadania nazwy skwerowi położonemu w Komorowie z 

autopoprawką. 

Za przyjęciem   -  14 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   1 

Wyniki imienne:  

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław 

Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, 

Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna 

Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Katarzyna Parzyńska 

Uchwała Nr XIX/242/2020 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.15 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie nadania nazwy drodze 

położonej w Regułach. 

Pani Wójt wniosła autopoprawki: 

- w § 1 polegającą na zamianie wyrażenia: „Aleja 30-lecia samorządu terytorialnego”. 

Przebieg „Alei 30-lecia samorządu terytorialnego” na wyrażenie: „Aleja samorządu 

terytorialnego”. Przebieg „Alei samorządu terytorialnego”.  

- w załączniku polegającą na zmianie wyrażenia „Aleja 30-lecia samorządu terytorialnego” na 

wyrażenie „Aleja samorządu terytorialnego”. 

Następnie wniosła autopoprawkę podstawy prawnej, polegającą na zamianie (Dz. U. z 2019r., 

poz. 506 z późn. zm.) na (Dz. U. z 2020 r. poz. 713).  
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Wyjaśniła, że w związku z przypadającą 30 rocznicą wyborów samorządowych, 

zaproponowała nazwę „Alei Samorządu Terytorialnego” dwóm częściom działek, na których 

powstanie ścieżka rowerowa z infrastrukturą zieloną i placem zabaw. Dodała, że nazwa 

została zaakceptowana przez Sołtysa Reguł.    

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i 

Przestrzennej poinformował, że Komisja przyjęła opinię rekomendującą nadanie nazwy ulicy 

w brzmieniu: „Aleja Samorządu Terytorialnego” (bez słów 30-lecia). Opinia tej treści została 

przyjęta: „za” – 5 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 2 głosy. 

Pani Beata Rycerska odczytała pismo mieszkanki Reguł, dotyczące przeprowadzonej 

ankiety w sprawie nadania nazwy drodze. Mieszkanka stwierdziła, że ze względu na 

panującego Koronawirusa i braku możliwości konsultacji z mieszkańcami sołectwa Reguły 

oraz członkami rady sołeckiej proponowanej nazwy, na forum została zamieszczona ankieta, 

która miała pomóc radzie gminy w podjęciu decyzji. Podała, że w ankiecie głosowało 54 

mieszkańców. Zwyciężyła nazwa „Aleja Lipowa” za którą opowiedziało się 52 mieszkańców, 

natomiast nazwa „Aleja Samorządu Terytorialnego” nie uzyskała żadnego głosu. W piśmie 

poproszono o uwzględnienie wyników ankiety przy podejmowaniu uchwały w przedmiotowej 

sprawie.  

Pani Magdalena Krajnik – Partyka stwierdziła, że zaakceptowała proponowaną nazwę 

Alei, ponieważ jest nazwą oryginalną i ponadczasową, nawiązującą do rocznicy Samorządu 

Terytorialnego. Odnosząc się do kwestii konsultacji społecznych zaznaczyła, że w przeszłości 

nazwy ulic były konsultowane z mieszkańcami w wypadku, kiedy ulica była przez nich 

zamieszkiwana. W tym przypadku nazwa dotyczy drogi, przy której obecnie nikt nie 

zamieszkuje, ani zamieszkiwać nie będzie. Zauważyła, że propozycje, które pojawiły się w 

piśmie od mieszkańców, są nierealne. Zaznaczyła, że na terenie gminy znajduje się już ul. 

Lipowa czy Aleja Starych Lip. Dodała, że wszędzie tam gdzie rosną Lipy, nazwa nie musi 

być z nimi związana.  

Pani Wójt stwierdziła, że nazwy Lipowa lub Aleja Lipowa, są tak bardzo ze sobą zbieżne, że 

mogłyby wprowadzać w błąd. Nadanie trzeciej, praktycznie tożsamej nazwy na terenie 

gminy, nie wchodzi w grę. Odnosząc się do nazw zaproponowanych w ankiecie, zauważyła, 

że w dużej mierze są kpiną z Samorządu.   

Pani Anna Kamińska zapytała przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej i 

Przestrzennej, w jakim trybie zmienił treść uchwały, która była opiniowana. Stwierdziła, że 

pod głosowanie została poddana uchwała o innej treści, niż podana w porządku obrad.     

Pan Jarosław Hirny – Budka wyjaśnił, że pod głosowanie Komisji poddana była opinia, 

która rekomendowała zmianę nazwy, a nie inna uchwała.    

Pani Joanna Chilarska wyraziła swoje zadowolenie z faktu, że mieszkańcy chętnie 

uczestniczą w sprawach gminnych. Zaznaczyła jednak, że nazwa proponowana przez Panią 

Wójt, jest nazwą właściwą, nawiązującą do bardzo ważnej rocznicy. Przez zrezygnowanie w 

nazwie z wyrażenia „30 – lecia” nazwa będzie zawsze aktualna.   

Pani Anna Kamińska odnosząc się do wypowiedzi Radnego Jarosława Hirnego - Budki, 

zapytała, czy dobrze rozumie, że na Komisji opinia w sprawie projektu uchwały nie została 

wydana.  

Pan Jarosław Hirny – Budka poinformował, że w sprawie projektu uchwały 

przedstawionym przez Panią Wójt, została wydana opinia o treści rekomendującej zmianę 

nazwy ulicy na „Aleja samorządu terytorialnego”. 

Pani Anna Kamińska stwierdziła, że jest to nieodpowiednie działanie.  

Pan Jarosław Hirny – Budka zwracając się do Pani Wójt, poprosił o autopoprawkę, 

polegającą na zapisie z wielkiej litery słów: „samorządu terytorialnego” w treści uchwały, 

uzasadnieniu oraz załączniku graficznym. 
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Pani Agnieszka Paradowska stwierdziła, że upamiętnienie tak ważnej rocznicy powinno 

wiązać się ze wspólnym działaniem. Dodała, że można było skonsultować nazwę ulicy z 

mieszkańcami. Zaznaczyła, że mieszkańcy przedstawili swoją propozycję, którą trzeba 

uszanować. Zaproponowała, aby skonsultować z mieszkańcami nazwę ulicy, tym bardziej, że 

na jej nadanie, jest jeszcze czas. 

Pani Beata Rycerska zaznaczyła, że nazwa zaproponowana przez Panią Wójt dotyczy 30 

letniej działalności Samorządu, co jest wyrazem dumy i szacunku. Wyraziła swoją aprobatę, 

co do skrócenia nazwy do „Aleja Samorządu Terytorialnego”. Dodała, że niektóre nazwy 

zaproponowane przez mieszkańców są niestosowne. Zauważyła, że nie przypomina sobie 

podobnej sytuacji, aby mieszkańcy, mieli pretensje związane z nadawaniem nazw ulicom.  

Pani Wójt zauważyła, że nie jest prawdą, że nazwa nie została skonsultowana z 

mieszkańcami. Dodała, że zanim zgłosiła projekt uchwały, rozmawiała z wieloma 

mieszkańcami gminy i pytała, co myślą na temat nadania nazwy „30 – lecia Samorządu 

Terytorialnego”, wskazując na fakt, że w tym roku, ze względu na panującą epidemię, nie ma 

możliwości innego świętowania rocznicy. Zaznaczyła, że każda osoba z którą miała 

przyjemność rozmawiać, popierała ten pomysł. Jeśli w tamtym momencie ktoś by napomknął, 

że pomysł jest nieodpowiedni, wzięłaby to pod uwagę. Dodała, że jest przekonana, że projekt 

uchwały z proponowaną nazwą, jest projektem dobrym i uważa, że wszyscy radni powinni 

zagłosować za jego przyjęciem. Dodała, że nie wyobraża sobie, żeby Radni za taką nazwą nie 

zagłosowali. 

Pani Adriana Król – Popiel stwierdziła, że dzisiejsza sesja pokazała trochę inne spojrzenie 

na proponowaną nazwę i na społeczeństwo, które ma odmienne zdanie. Stwierdziła, że jest to 

przykre, że rocznica, która miała scalić społeczeństwo, tak naprawdę je podzieliła. 

Przytoczyła swoją wypowiedź z Komisji proponującą inną nazwę Alei. Zwróciła uwagę, że 

aleja może być kojarzona z konfliktem jaki powstał. 

Pani Joanna Chilarska stwierdziła, że każdy ma prawo do swojego zdania i dyskusji. 

Powracając do ankiety zwróciła uwagę na fakt, że osób należących do Forum Reguły jest 

ponad 500 i nie wszyscy z nich są mieszkańcami Reguł. W ankiecie zaznaczano, że 

głosowały 54 osoby, choć nawet tu jest rozbieżność, bo głosów zostało oddanych 63, co 

stanowi niewielki ułamek procenta mieszkańców Sołectwa. Dodała, że stanowisko 

mieszkańców Reguł jest niemiarodajne. Przytaczając zaproponowane przez mieszkańców 

nazwy, wyraziła swoją wątpliwość, czy nadanie nazwy Alei zostało potraktowane poważnie.  

Pan Maciej Polarczyk zgłosił wniosek formalny o zakończenie dyskusji.  

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem formalnym radnego Macieja Polarczyka o 

zakończenie dyskusji.  

Za przyjęciem   -   8 

Przeciw              -   3 

Wstrzymało się -   3 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   1 

Wyniki imienne:  

ZA (8) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna 

Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska 

PRZECIW (3) Elżbieta Biczyk, Agnieszka Paradowska, Anna Wyszomirska 

WSTRZYMAŁO SIĘ (3) Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel 

NIEOBECNI (1) Katarzyna Parzyńska 

Wniosek został przyjęty. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie nadania nazwy drodze 

położonej w Regułach z autopoprawkami. 

Za przyjęciem   -   8 
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Przeciw              -   3 

Wstrzymało się -   3 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   1 

Wyniki imienne:  

ZA (8) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna 

Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska 

PRZECIW (3) Anna Kamińska, Adriana Król – Popiel, Agnieszka Paradowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Elżbieta Biczyk, Paweł Kordys, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Katarzyna Parzyńska  

Uchwała Nr XIX/243/2020 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 5.16 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

Wójta Gminy Michałowice. 

Pani Joanna Chilarska poinformowała, że pismem z dnia 24 lutego 2020 r. mieszkaniec 

Nowej Wsi złożył skargę na Wójta Gminy Michałowice, w przedmiocie pozostawania w 

bezczynności na jego wniosek, dotyczący interwencji w sprawie roweru gminnego. 

Odpowiedź z Urzędu została wystosowana do wnioskodawcy 3 marca 2020 r. Z uwagi na 

panującego koronawirusa skarga na Komisji została rozpatrzona dnia 5 marca 2020 r. Skarga 

stała się bezprzedmiotowa, ponieważ w chwili rozpatrzenia organ, którego skarga dotyczy, 

nie pozostaje już w bezczynności. Wyniki głosowania za taką opinią na Komisji Skarg 

Wniosków i Petycji przedstawiały się następująco: za – 3 głosy, wstrzymało się – 2 głosy.   

Pani Anna Kamińska zwracając się do Pani Joanny Domańskiej, zapytała czy zgadza się z 

uzasadnieniem do projektu uchwały, a zwłaszcza ze stwierdzeniem „Ponieważ w chwili 

rozpatrzenia skargi organ, którego skarga dotyczy nie pozostaje już w bezczynności skarga 

nie może być pozytywnie rozpatrzona”. 

Pani Joanna Domańska poinformowała, że zapoznała się z uzasadnieniem. Taka jest opinia 

Komisji, która w ten sposób postanowiła rozpatrzeć skargę. Dodała, że jest zasadą w 

postępowaniach sądowych, że jeśli jest skarżona bezczynność organu i organ do czasu 

wydania wyroku udziela odpowiedzi i w dacie wyrokowania nie pozostaje już w 

bezczynności, sąd najczęściej umarza takie postepowanie, jako bezprzedmiotowe, z uwagi na 

to, że organ odpowiedzi już udzielił. 

Pani Anna Kamińska zwróciła uwagę na fakt, że jeżeli w ten sposób będą rozpatrywane 

skargi mieszkańców, gdzie ewidentnie brakowało odpowiedzi ze strony Urzędu, to 

mieszkaniec wobec organu jest bezsilny. Jeżeli uzna się, że rozpatrzenie skargi w dniu jej 

składania, już czyni ją bezzasadną to można sobie wyobrazić, że w przypadku zaginięcia 

jakiegoś pisma, lub pominięcia go, nikt z tego tytułu nie poniesie żadnych konsekwencji. 

Zaznaczyła, że nie zgadza się z uzasadnieniem do projektu uchwały. Wspomniała sytuację, 

kiedy radny Edward Kozłowski skarżył kierownika referatu o brak odpowiedzi w terminie, a 

ten następstwie został ukarany naganą. Stwierdziła, że swego czasu prawo dla urzędników 

było surowsze, niż obecnie. Podsumowując dodała, że jej zdaniem skarga była jak najbardziej 

zasadna.  

Pani Joanna Chilarska wyjaśniła, że skarga na bezczynność ma za zadanie zmobilizowanie 

organu do działania, więc skarżący składa skargę, aby wymóc to działanie. W momencie 

kiedy Komisja dostała tą sprawę, była ona już „załatwiona”. Skarga nie stała się bezzasadna, 

tylko bezprzedmiotowa. Gdyby zadecydowano, że skarga jest zasadna, to w konsekwencji 

takiej decyzji byłoby wskazane, aby Urząd podjął działanie i udzielił odpowiedzi, co było 

niemożliwe bo odpowiedź została już udzielona. Zaznaczyła, że w uzasadnianiu jest napisane, 

że Urząd odpowiedzi udzielił zbyt późno.   
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Pani Joanna Domańska zwracając się do radnej Anny Kamińskiej, wytłumaczyła, że 

konsekwencje o których wspomniała, mogłyby być wyciągnięte od pracownika, który w 

terminie nie udzielił odpowiedzi. Komisja uznała skargę za bezprzedmiotową, natomiast nie 

podważała zasadności skargi w chwili jej składania.  

Pani Anna Wyszomirska zapytała, jaki referat zajmował się sprawą rozpatrzenia skargi i jaki 

urzędnik jest za sprawę odpowiedzialny.   

Pani Wójt poinformowała, że udzieli odpowiedzi w formie pisemnej.  

Pani Anna Wyszomirska stwierdziła, że skarga dotyczy bezczynności w danej chwili. Czyli 

tego, że w tym danym momencie, Urząd nie udzielił odpowiedzi. Jeśli tego nie zrobił w 

określonym czasie, skarga jest zasadna. Następnie zwróciła uwagę na fakt, że w uzasadnieniu 

jest napisane, że skarga stała się bezprzedmiotowa, natomiast w pouczeniu napisane jest „ W 

przypadku gdy skarga, w wyniku jej rozpatrzenia, uznana została za bezzasadną…”  

zaznaczyła, że uważa, iż bezzasadność oznacza, że ktoś nie miał racji, w tym wypadku trudno 

to stwierdzić jeśli skarżący nie otrzymał odpowiedzi w terminie. Stwierdziła, że słowa 

„bezprzedmiotowa” i „bezzasadna” oznaczają zupełnie co innego. Kończąc wypowiedź 

zaznaczyła, że skargi powinny być rozpatrywane w określonym czasie. 

Pani Wójt wyjaśniła, że sprawa dotyczyła mieszkańca, który przesyłał do Urzędu swoje 

reklamacje, dotyczące naliczenia opłaty za wypożyczanie roweru miejskiego. Pismo nie 

powinno być kierowane do Urzędu, ponieważ opłaty pobiera firma Nextbike. Z tego powodu 

pracownik Urzędu podjął działania, wielokrotnie dowiadując się w firmie Nextbike czy 

reklamacja mieszkańca trafiła do firmy. Otrzymał informację, że firma otrzymała reklamacje i 

nawet je uwzględniła, refundując mieszkańcowi koszty wynajmu. Zatem urzędnik uznał, że 

nie ma potrzeby odpowiadania na to pismo, ponieważ pismo nie powinno znaleźć się w 

Urzędzie, a tym bardziej, że sprawa została już rozpatrzona przez firmę Nextbike. 

Pani Joanna Chilarska zwróciła uwagę na fakt, że nie można było podjąć innej decyzji, jak 

uznanie skargi za bezprzedmiotową. 

Pani Elżbieta Biczyk odnosząc się do wypowiedzi Pani Wójt, stwierdziła, że urzędnik o 

swoich ustaleniach powinien poinformować skarżącego. Odczytała § 1 art. 35 Ustawy 

kodeksu postępowania administracyjnego w brzmieniu „Organy administracji publicznej 

obowiązane są załatwiać sprawy bez zbędnej zwłoki” oraz § 3a w brzmieniu: „Załatwienie 

sprawy w postępowaniu uproszczonym powinno nastąpić niezwłocznie, nie później niż w 

terminie miesiąca od dnia wszczęcia postępowania”. Stwierdziła, że w Urzędzie sprawy są 

załatwione na tzw. „ostatni dzień”, a w ustawie jasno napisane jest, że sprawy załatwiać 

należy bez zbędnej zwłoki, a sprawy szczególnie skomplikowane nie później niż w ciągu 

dwóch miesięcy.  

Pani Wójt  stwierdziła, że ważne jest, aby rozumieć przepisy prawa. Ta sprawa i wniosek 

mieszkańca, nie była sprawą administracyjną. Jest to sprawa cywilna mieszkańca, która nie 

odnosi się do Urzędu, tylko do rozliczenia mieszkańca z firmą  Nextbike. 

Pani Agnieszka Paradowska stwierdzała, że jeśli pismo jest skierowane do Wójta, to Pani 

Wójt powinna je nadzorować i dotrzymywać terminów. Wystarczyło odpowiedzieć 

mieszkańcowi, że sprawa nie leży w gestii Urzędu. Pismo było prośbą o pomoc, a 

zapewnienie, że w czasie Komisji sprawa została już rozstrzygnięta, nie jest w porządku w 

stosunku do mieszkańca.  

Pani Anna Kamińska dodała, że skarżący wykazał się bardzo dużą cierpliwością, ponieważ 

w październiku 2019 r. wysłał do Urzędu aż 3 pisma, i na żadne z nich nie uzyskał 

odpowiedzi. Zaznaczyła, że można było sformułować krótką odpowiedź – że sprawa nie 

dotyczy Urzędu. Następnie 14 stycznia 2019 r. skarżący ponowił pismo z zapytaniem, 

dlaczego nie otrzymuje odpowiedzi. Na ostatnie pismo mieszkaniec otrzymał odpowiedź 3 

marca 2020 r. Dodała, że mieszkaniec chciał wskazać, że nie dostał odpowiedzi od Urzędu, i 

na to się poskarżył, ponieważ pisma kierował kilkukrotnie. Stwierdziła, że skarga - w część 
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dotyczącej nie otrzymania odpowiedzi - jest zasadna. Nawiązując do pytania radnej Anny 

Wyszomirskiej, dotyczącego urzędnika odpowiedzialnego za zaistniałą sytuację stwierdziła, 

że nie wie o jakiego pracownika chodzi, ale pod ostatecznym pismem do mieszkańca, 

podpisał się kierownik Referatu Inwestycji. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

Wójta Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem   -   8 

Przeciw              -   5 

Wstrzymało się -   1 

Brak głosu         -   0 

Nieobecni           -   1 

Wyniki imienne:  

ZA (8) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna 

Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska 

PRZECIW (5) Elżbieta Biczyk, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król – Popiel, 

Agnieszka Paradowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (1) Katarzyna Parzyńska  

Uchwała Nr XIX/244/2020 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 6 

Stanowisko Rady Gminy Michałowice w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji 

Rady Gminy na 2020 r. 

Pani Beata Rycerska wniosła autopoprawkę podstawy prawnej, polegającą na zamianie (Dz. 

U. z 2019r., poz. 506 z późn. zm.) na (Dz. U. z 2020 r. poz. 713).  

Następnie poinformowała, że plany pracy były omawiane i opiniowane na poszczególnych 

komisjach, na których nie było uwag. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania nad projektem stanowiska w sprawie 

zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy na 2020 rok z autopoprawką.  

Za przyjęciem   -  13 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 

Brak głosu         -   1 

Nieobecni           -   1 

Wyniki imienne:  

ZA (13) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław 

Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, 

Agnieszka Paradowska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (1) Adriana Król-Popiel 

NIEOBECNI (1) Katarzyna Parzyńska 

Rada Gminy Stanowisko przyjęła. 

Ad. pkt 7 

Stanowisko Rady Gminy Michałowice w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności 

Komisji Rady Gminy za 2019 rok. 

Pani Beata Rycerska poinformowała, że sprawozdania były omawiane i opiniowane na 

poszczególnych komisjach, na których nie było uwag.  

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania nad projektem stanowiska w sprawie 

przyjęcia sprawozdań z działalności Komisji Rady Gminy za 2019 rok. 

Za przyjęciem   -  13 

Przeciw              -   0 

Wstrzymało się -   0 
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Brak głosu         -   1 

Nieobecni           -   1 

Wyniki imienne:  

ZA (13) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław 

Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, 

Agnieszka Paradowska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (1) Adriana Król-Popiel 

NIEOBECNI (1) Katarzyna Parzyńska 

Rada Gminy Stanowisko przyjęła. 

Ad. pkt 8 

Sprawozdanie z międzysesyjnej działalności Wójta Gminy za okres od 01.10.2019 r. – 

31.01.2020 r. 

Pani Anna Kamińska stwierdziła, że nie otrzymała sprawozdania za okres od 01.01.2020 do 

31.01.2020 r. 

Pani Beata Rycerska poinformowała, że materiały były wysłane razem za cały okres od 

01.10.2019 do 31.01.2020 r.  

Ad. pkt 9 

Sprawozdanie Wójta z realizacji uchwał podjętych na XII, XIII, XIV, XV sesji kadencji 

2018-2023. 

Brak pytań. 

Ad. pkt 10 

Informacje i komunikaty Wójta Gminy. 

Brak informacji i komunikatów.  

Ad. pkt 11 

Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady. 

Pani  Beata Rycerska poinformowała o pismach, które wpłynęły do Rady Gminy. 

22 uchwały i stanowiska od różnych gmin, dotyczące w większości trudnej sytuacji w 

gospodarki odpadami komunalnymi. Poinformowała, że pisma są do wglądu w Biurze Rady. 

Pismo od spółki projektowej, w sprawie zwolnień od podatku przedsiębiorców, których 

płynność finansowa uległa pogorszeniu. 

Pismo Wojewody Mazowieckiego, dotyczące rozpatrzenia skargi na tryb pracy Rady. 

Pismo z Zarządu Powiatu Pruszkowskiego, dotyczące propozycji przejęcia i komunalizacji 

przez Gminę Al. Marii Dąbrowskiej. 

Pismo Urzędu Wojewódzkiego, dotyczące zwoływania i odbywania obrad, sesji, posiedzeń i 

zgromadzeń.  

Pismo Mieszkanki z Komorowa, dotyczące zastrzeżeń do zajęć prowadzonych w „Granickiej 

Zatoce Kultury”.    

Pismo od Rady Pedagogicznej w sprawie nagród dla pracowników szkoły w Michałowicach.  

Pismo z odpowiedzią od Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska, dotyczące 

warunków zabudowy.   

Pismo z prośbą o zainstalowanie przy miejscach postojowych w Michałowicach - Osiedle 

lamp solarnych. 

Pismo Mieszkańca Michałowic, dotyczące prośby o przejście dla pieszych w ul. Topolowej w 

Michałowicach – Osiedlu. 

Pismo od Wspólnoty mieszkaniowej w Regułach z uwagami do miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obszaru Wiejska cz. II. 

Pismo od mieszkańców z uwagami do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

obszaru Wiejska cz. II. 

Pismo do wiadomości od pracownika Szkoły Podstawowej w Michałowicach. 

Pismo dotyczące działalności Granickiej Zatoki Kultury. 
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Pismo od Starosty Pruszkowskiego w sprawie pozbawienia charakteru ochronnego lasu.  

Pismo od Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o możliwości sfinansowania 

planowanego deficytu określonego w uchwale budżetowej Gminy Michałowice na 2020 r.  

Pismo od Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o prawidłowości 

planowanej kwoty długu Gminy Michałowice. 

Pismo od sołtysa Pęcic Małych dotyczące planowanych inwestycji. Odpowiedź udzielona.  

Pismo z Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie z odpisem postanowienia  w 

sprawie odrzucenia skargi.   

Pismo z Parafii Rzymskokatolickiej w Pęcicach z prośbą o przeniesienie środków na remont 

ogrodzenia z ubiegłego roku na rok bieżący.  

Pismo od Komitetu Społecznego Ostoja, dotyczące zamiennego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla jednej z działek. 

Pismo od Rady Pedagogicznej Szkoły w Michałowicach, dotyczące nagród dla nauczycieli.   

21 zapytań od Radnych Gminy Michałowice, 1 interpelacja od Radnego z Pruszkowa oraz  

1 interpelacja od Radnych Gminy Michałowice. Poinformowała, że zapytania i interpelacje  

są opublikowane w BIP-ie Gminy Michałowice. 

Ad. pkt 12 

Sprawy wniesione 

Pani Beata Rycerska poinformowała o spotkaniu z Panią Wójt w sprawie Biletu 

Michałowiczanina, planowanym na 27.05.2020 r. na godz. 15.00. Następnie przypomniała 

Radnym o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych.  

Poinformowała, że następna sesja jest planowana na 23.06.2020 r.  

Pani Agnieszka Paradowska poinformowała, że podczas omawiania projektu uchwały 

dotyczącego nadania nazwy ulicy, pomimo zgłaszania głosu „ad vocem”, nie miała 

możliwości zabrania głosu. Dodała, że ta wypowiedź, miała odnosić się konkretnie do 

stwierdzenia Pani Beaty Rycerskiej, że nigdy nie było skarg mieszkańców w związku z 

nadawaniem nazw ulicom. Radna nie zgodziła się z tym stwierdzeniem, ponieważ 

niejednokrotnie mieszkańcy składali tego typu skargi.  

Poprosiła o przybliżenie treści pisma od Wojewody Mazowieckiego, dotyczącego 

rozpatrzenia skargi na tryb pracy rady oraz pisma z Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

z odpisem postanowienia  w sprawie odrzucenia skargi.  

Pani Beata Rycerska poinformowała, że pismo od Wojewody dotyczyło skargi od 

Mieszkanki Reguł w sprawie której została już podjęta Uchwała.   

Natomiast pismo od Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego dotyczyło odrzucenia skargi na 

miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, ponieważ skarżący nie uzupełnił 

wszystkich wymaganych dokumentów.   

Pani Agnieszka Paradowska skierowała do Pani Wójt pytanie od mieszkanki z Granicy, 

dotyczące terminu wprowadzenia opasek telemedycznych. 

Pan Jerzy Sierak poinformował, że Pani Wójt udzieli odpowiedzi w formie pisemnej.   

Pani Agnieszka Paradowska zapytała, w jakim terminie otrzyma odpowiedź.  

Pan Jerzy Sierak poinformował, że odpowiedź zostanie udzielona niezwłocznie.  

Pani Anna Wyszomirska zapytała o parking przy cmentarzu. Zaznaczyła, że w październiku 

ubiegłego roku już pytała o tą inwestycję i o wniosek, który został bez rozpatrzenia. 

Pan Jerzy Sierak wyjaśnił, że dokumentacja potrzebna do wydania zezwolenia na budowę 

została przesłana. Starostwo miało pytania dotyczące rozstrzygnięć technicznych, wyjaśnienia 

zostały złożone. Gmina czeka na wydanie zezwolenia na budowę. 

Pani Anna Wyszomirska stwierdziła, że odpowiedź nie jest wyczerpująca. Zapytała, 

dlaczego wniosek z października pozostał bez rozpatrzenia i dlaczego w chwili obecnej nadal 

wymagane są wyjaśnienia.  

Pan Jerzy Sierak poinformował, że odpowiedź zostanie udzielona w formie pisemnej.  
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Pani Elżbieta Biczyk nawiązując do dwóch pism od Starosty Pruszkowskiego w których 

Zarząd proponuje przejęcie drogi powiatowej, zapytała dlaczego Pani Przewodnicząca tak 

ważnych pism nie przesłała radnym drogą mailową. Dodała, że przez panującego 

koronawirusa, radni mają ograniczoną możliwość zapoznawania się z wpływającą 

korespondencją, a o tych pismach dowiedzieli się z forum społecznościowego. Stwierdziła, że 

jest to utrudnianie dostępu do informacji. Następnie zapytała o szczegóły spotkania, które 

miało odbyć się na prośbę Pani Wójt w maju br. Czy takie spotkanie odbyło się, kto wziął w 

nim udział, i jakie zostały podjęte ustalenia.  

Pan Jerzy Sierak wyjaśnił, że obydwa pisma od Starosty Pruszkowskiego były dużym 

zaskoczeniem, ponieważ wcześniej nie było rozmów na temat przekazywania odcinka drogi 

powiatowej. Stąd też pismo Pani Wójt z prośbą o spotkanie i przybliżenie tematu. Dodał, że w 

ubiegłym tygodniu odbyło się spotkanie z Panem Starostą dotyczące idei przekazania, na 

którym poinformowano, że z końcem maja kończy się umowa z projektantami, którzy mają 

umowę z Powiatem na zaprojektowanie remontu Al. Marii Dąbrowskiej. W związku z 

Koronawirusem i utrudnieniami związanymi z opiniowaniem, Starosta obawia się, że do 

końca maja br. nie uda się przeprowadzić wszelkich opinii i projektanci nie złożą 

dokumentów wynikających z zawartego porozumienia. Ze strony Urzędu wyszła inicjatywa 

zorganizowania spotkania technicznego z projektantami, na którym zostaną przybliżone 

kwestie związane z trudnościami jakie wynikają z dalszego projektowania. Zostały 

potwierdzone informacje, że Starostwo ma środki w budżecie jako niewygasające, czyli 

obowiązujące do czerwca br. natomiast sprawa u konserwatora zabytków może przedłużyć się 

do kilku miesięcy. Poinformował, że wraz z Panią Wójt została podjęta decyzja, że gmina 

może brać pod uwagę ewentualne przejęcie drogi pod warunkiem, że Starostowo skończy 

projektowanie i zostanie wydana decyzja budowlana. Można odnieść wrażanie, że jeśli nie 

zostanie to skończone w tym momencie, to nie da się wrócić do tematu i będzie problem z 

uzyskaniem pozwolenia na remont ulicy. Dodał, że Starosta odmówił współfinansowania 

projektu ze strony gminy.  

Pani Elżbieta Biczyk podziękowała za odpowiedź, prosząc o to, aby Radni o sprawie byli 

informowani na bieżąco.  

Pani Anna Kamińska nawiązując do spotkania w sprawie biletu Michałowiczanina 

stwierdziła, że jego data jest nieodpowiednia, ponieważ informacja o spotkaniu została 

wysłana radnym tylko na 2 dni przed. Materiał jest obszerny i należałoby dać radnym czas na 

zapoznanie się z nim, a nie zwoływać spotkanie z „dnia na dzień”. Wspomniała o mailu jaki 

skierowała do Urzędu w imieniu Klubu Radnych, w którym jasno została sprecyzowana 

prośba o zorganizowanie spotkania w pierwszej dekadzie czerwca. Dodała, że temat bardzo 

interesuje mieszkańców i byłoby dobrze mieć możliwość wysłuchania Ich zdania i 

przedstawienia szczegółowo całego tematu. Zwróciła się prośbą o zmianę terminu spotkania.  

Pani Beata Rycerska poinformowała, że zapozna się z mailem od radnej, i jak najszybciej 

będzie ustalony nowy termin spotkania.   

Pani Anna Kamińska zapytała, jakie przepisy uniemożliwiły zorganizowania bieżącej sesji 

w trybie tradycyjnym.  

Pani Beata Rycerska poinformowała, że termin sesji był ustalony dużo wcześniej, kiedy nie 

obowiązywały obostrzenia. Dodała, że o sesję w trybie zdalnym wnosili też niektórzy radni.   

Pani Anna Kamińska wytłumaczyła, że przewodnicząca na spotkaniu roboczym zaznaczyła, 

że sesje online powinny być krótkie, a jak widać sesja trwa długo. Zaapelowała, aby następna 

sesja, jeśli to będzie możliwe, odbyła się w normalnym trybie. 

Pani Beata Rycerska poinformowała, że również jest za zwołaniem sesji w normalnym 

trybie. Wspomniała sytuację z marca br., kiedy wielu radnych odmówiło uczestniczenia w 

komisjach i sesji, wskutek czego posiedzenia zostały odwołane.   
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Pani Anna Kamińska stwierdziła, że sytuacja jaka panowała w marcu, bardzo różniła się od 

sytuacji panującej obecnie. Następnie, odnosząc się do słów Pani Wójt, która stwierdziła, że 

„wszyscy mówili, że nie wyobrażają sobie żeby radny był przeciwko nazwie ulicy Samorządu 

Terytorialnego”, zaznaczyła, że jednak stało się inaczej, ponieważ jako radna zagłosowała 

przeciw tej nazwie. Dodała, że Pani Wójt nie musi pytać wszystkich, wystarczy zapytać 

radnych, jakie mają zadanie na dany temat. Na zakończenie dodała, że nie chodzi tutaj o samą 

nazwę, tylko o sposób procedowania, który był tak skandaliczny, że cała idea została 

zatracona. 

Pani Agnieszka Paradowska zgodziła się z przedmówczynią twierdząc, że sposób 

procedowania nazwy ulicy był nieodpowiedni. 

Pani Elżbieta Biczyk również stwierdziła, że termin spotkania w sprawie biletu 

Michałowiczanina jest nieodpowiedni, poprosiła o zorganizowanie spotkania w innym czasie.  

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Pani Beata Rycerska 

zamknęła obrady XIX sesji Rady Gminy Michałowice. 

 

Protokołowała:  

 

 

Anna Bednarek 


